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Jegyzőkönyv 
  
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2009. február 24-én 
megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
  
 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Dékány József bizottsági tag 
 Csatári Lajos bizottsági tag 
  
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
 
A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 fő, távolmaradt Földi 
Imre és Kanó József bizottság tag. 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, a Jegyzőnőt, valamint a bizottság tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen.  

Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

 
1. Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes gázellátás területén. Az Égáz-

Dégáz Földgázelosztó Zártkörűen Működő Részvénytársaság beszámolója.  
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
2. Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes ivóvíz és csatornaszolgáltatás 

területén. A Békés Megyei Vízművek Zrt. beszámolója.  
Előadó: Feke László műszaki irodavezető  

 
3. Tájékoztató a települést érintő közút hálózat állapotáról és fejlesztési lehetőségeiről. 

Előadó: Feke László műszaki irodavezető 
  

4. Bejelentések. 
 

Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e még valakinek egyéb önálló napirend 
megtárgyalására javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
8/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2009. február 24-én tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 

 
1. Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes gázellátás 

területén. Az Égáz-Dégáz Földgázelosztó Zártkörűen Működő 
Részvénytársaság beszámolója.  

Előadó: Feke László műszaki irodavezető  
 

2. Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes ivóvíz és 
csatornaszolgáltatás területén. A Békés Megyei Vízművek Zrt. 
beszámolója.  

Előadó: Feke László műszaki irodavezető  
 

3. Tájékoztató a települést érintő közút hálózat állapotáról és fejlesztési 
lehetőségeiről. 
Előadó: Feke László műszaki irodavezető 
  

4. Bejelentések. 
 

 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy Feke László műszaki 
irodavezető hivatali elfoglaltsága miatt nem tud az ülésen részt venni. 
 
1. napirend: Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes gázellátás területén. 
Az Égáz-Dégáz Földgázelosztó Zártkörűen Működő Részvénytársaság beszámolója 
 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Az első napirend a 
közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes gázellátás területén szóló tájékoztató, az Égáz-Dégáz 
Földgázelosztó Zártkörűen Működő Részvénytársaság beszámolója. Megkérdezi a 
polgármestertől, van-e kiegészítése a beszámolóval kapcsolatban? 
 
Pap Tibor – polgármester: Ismerteti, hogy a beszámoló a közszolgáltató által végzett 
szolgáltatás valódi állapotát mutatja be. A beszámoló bemutatja az üzemeltetési tevékenységet 
és a hálózat fejlesztést, bemutatja az ügyfélszolgálatot, továbbá a hibabejelentést. Bemutatja 
továbbá az utóbbi időben milyen jellegű változások történtek, összesen hogyan alakultak a 
meghibásodások, milyen volt a személyes ügyfélfogadás. A tájékoztató jól bemutatja a 
közszolgáltató tevékenységét. 
A számlázással kapcsolatosan olyan fontos információkat mutatott be a közszolgáltató a 
beszámolójában, melyeket a lakosok is felvetnek a szorzószám esetében. Most új vezetőség 
van az Égáz-Dégáz Zrt-nél, ők is, de a korábbi vezetőség is korrekt tájékoztatást küldött a 
közszolgáltatás helyzetéről szóló beszámolóban. Biztos abban, hogy a testületi ülésen a 
képviselő a felvetődő kérdésekre korrekt választ fog adni, illetve az írásos beszámolót 
kiegészíteni. A gázszolgáltatás esetében a magas energiaköltségek miatt van fizetési hátralék.  
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Arról tájékoztat a beszámoló, hogy milyen kedvezmények vannak, és azok milyen 
fogyasztásnál milyen mértékben vehetők igénybe. Nincs adat arról hány kikötés történt a 
településen, de konkrét kérdésként a testületi ülésen lehet választ kérni.  
Elmondja a polgármester, hogy az állampolgárok részéről 2 jelzés került a hivatal elé, akik 
önkormányzati szolgálati bérlakásban laktak és feltételezhető volt a mérőórákban történő 
átállítás. Mindkét esetben abszolút korrekt volt az ügyintézés, a korábbi fogyasztás alapján 
előre vetítve számolták ki mennyi lehetett a valós fogyasztás, ennek alapján határozták meg a 
díjat. Egyezkedés útján mind a két esetben megtalálták a közös megoldást. Az 
áramszolgáltatónál ilyen eset nem történt, ők nem jönnek ki és nem egyeztetnek, a sokadik 
levélre is azt írják, hogy az ügyintézés elindult.  
A gázszolgáltató a hibák kijavításakor elég gyors, nincs különösebb gond a hibaelhárításkor. 
Arról is említést tesz a polgármester, hogy a közszolgáltatókra történő szavazáskor az Égáz-
Dégáz Zrt. kapta a legjobb elismerést, a legrosszabb minősítést pedig az E.on. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Hozzászólásában elmondja, 
hogy az Égáz-Dégáz Zrt-nél sokkal rugalmasabb az ügyfélszolgálat, mint az E.on esetében. A 
családsegítői tevékenység kapcsán gyakran kell ügyet intézni, akár levélben, akár telefonon 
korrekt tájékoztatást és ügyintézést kapnak. Hamar életbe léptették a védett fogyasztói 
rendszerüket, elsősorban fogyatékosok és nagycsaládosok számára. A szerződéseket rövid 
határidőn belül megküldik, míg az E.on esetében akár fél évet is várni kell. 
A bizottság elnöke megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a beszámolóval 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki az Égáz-Dégáz Földgázelosztó Zrt. tájékoztatóját 
elfogadásra javasolja a testületnek, kéri az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
9/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra az Égáz-Dégáz 
Földgázelosztó Zrt. beszámolóját a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes 
gázellátás területén. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
2. napirend: Tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes ivóvíz és 
csatornaszolgáltatás területén. A Békés Megyei Vízművek Zrt. beszámolója. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a következő napirendre, 
amely tájékoztató a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes ivóvíz és csatornaszolgáltatás 
területén. A Békés Megyei Vízművek Zrt. beszámolója. 
Említést tesz arról, hogy a vezetékes ivóvíz és csatornaszolgáltatásról az elmúlt időszakban 
már többször is tárgyaltak. Megkérdezi a polgármestertől, van-e kiegészítése a beszámolóval 
kapcsolatban? 
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Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy a Vízművek Zrt. tájékoztatója is alapos, bemutatja 
a szolgáltatás paramétereit, a fogyasztás kapacitást, fogyasztást, műszaki állapotot. A 
tájékoztató kitér arra, hogy valamit tenni kell a víztermelés mennyisége, a Dévaványára 
érkezett víz és az értékesített vízért kiszámlázott mennyiség tekintetében, hogy az olló 
szűküljön. Az értékesítés arányait mutatják be a tájékoztatóban, de az, hogy mennyi az átadott 
mennyiség, nincs a jelenlegi tájékoztatóban, a korábbi anyag viszont tartalmazza.  
1968-ban kezdték kiépíteni a vezetéket, meglehetőségen heterogén vízrendszerrel. A PVC 
csövek az anyag összetétele miatt nem bírja sokáig, az AC cső pedig a kötések elkorrodálnak. 
A bekötések általában horganyzott és PVC csövekből épültek. Az AC csöveknél a fémkötés 
ennyi idő alatt elkorrodálódik. Ebből adódóan a vízfogyasztás váltakozó mennyiségű, nem 
értékesítésre, hanem a talajba kerül. A Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő 
Bizottság ülésén elhangzott, hogy ennek ellenére a lakossági és a hivatali bejelentések 
kapcsán nem történnek gyors intézkedések a vezetékek javítására, holott nekik ez lenne a 
feladatuk, sőt már műszer is van, amellyel nem kell a földet felásni, hanem ki tudják mutatni 
ilyen mélységben van-e csőtörés, és víz áramlik-e ki a vezetékből. A vezetékeket felül kell 
vizsgálni és javítani kell. Ilyen a tűzcsapok állapota is, azok fenntartásával is 
foglalkozhatnának a Vízművek Zrt. helyi dolgozói. Amikor csőtörés van, akkor beavatkoznak 
ugyan, de az útalap helyreállítása nem történik meg időben, az elázott földet teszik vissza, és 
körbekerítik a helyet, több hónap vagy félév múlva aszfaltozzák vissza az útalapot, így 
minőségileg nem lesz megfelelő.  
Ezeket a problémákat fel fogják vetni a Vízművek Zrt. képviselőjének a testületi ülésen. Feke 
László igazgatósági tag pedig ezeket a problémákat az Igazgatósági ülésen szintén jelezni 
fogja, mert a menedzsmentnek kell megkövetelnie a dolgozóktól a munkát. Felvetésre került 
ugyanis, hogy a helyi vízművek telepen dolgozók munkája kifogásolható, ha jelzést kapnak 
csőtörésről, csak akkor végzik el a munkát, amikor már nagyobb a gond, kisebb szivárgást 
nem javítanak. Ugyanakkor a talajba elszivárgó víz mennyiségét is meg kell fizetni. A 
Vízművek Zrt. nem érdekelt abban, hogy ki legyen javítva a csőtörés, hiszen így több 
vízmennyiséget el tud adni. A Bogya-telepen lévő régi házak lakói azért panaszkodnak, hogy 
náluk nyers a lakóépület környékén a föld. De ilyen a Móricz Zsigmond, Zöldfa utcák 
környékén is a talaj.  
Ezért merült fel, jobban oda kell hatni arra, hogy azok a vízművek dolgozói olyan esetekben, 
amikor nincs azonnali beavatkozásra szükség, mérjék fel a tűzcsapok, vezetékek állapotát. 
Tudja, hogy más településeken is végeznek munkát, de lenne rá idejük. Nem jellemző 
ugyanis, hogy felmérést készítenének. 
 
Csatári Lajos – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy a településen 
előfordult hibákról készítettek-e térképet? 
 
Pap Tibor – polgármester: Azt ígérték, hogy készítenek tervet. Az ülésen rákérdezett, hogy 
mi alapján készítették el azt az anyagot, mert úgy érzi, hogy nem megalapozott. Azt mondták 
valóban nem felmérés alapján készült a fejlesztési, javítási terv. Jelenleg egy olyan terv 
készült a karbantartásra vonatkozóan többszáz millió forintért, melyet nem a pontos felmérés 
szerint készítettek el. Ugyanakkor a Dél-alföldi Regionális Ivóvízminőség Javító Program 
tárgyalása kapcsán felvetődött a vezetékrendszer állapota, a felkért tervező cég végzett 
felméréseket, viszonylag jó állapotot mért fel Dévaványára vonatkozóan. Elhangzott a 
pénzügyi bizottság ülésén, hogy a fővárosban 100 éves vezetékek vannak, csak a 
meghibásodásokat javítják, nem az egész szakaszokat kell kicserélni. Az a vélemény alakult 
ki, hogy túlzott a fejlesztésre meghatározott mérték, melyre forrást kellene képezni. A 
település teljes vezeték cseréje 4-5 milliárd forint lenne, ezt megoldani nem lehet.  
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Marad, hogy a szennyvíztelepet kellene fejleszteni, hogy ne fizessenek bírságot, valamint a 
belterületi szennyvíz-hálózaton az aktuális hibákat kell elhárítani. Nagyobb városokban, pl. 
Kecskeméten, Szegeden, Budapesten, ahol idősebb vezetékek vannak, ott sem cserélik ki 
teljesen a vezetéket.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Korábban szó volt arról a 
fejlesztések kapcsán, hogy ne büntessék meg az önkormányzatot, a Vass-telepen és környékén 
ülepítés jellegű megoldást terveztek. 
 
Pap Tibor – polgármester: Nem volt a Vass-telepen ilyen terv. 1986-ban készült már terv, 
amely a város szennyvíz-csatornázását tanulmány terv szinten kidolgozza, ez a terv már 
tartalmazta, hol épül meg a telep, már akkor 10 öblözetre osztották a települést, az öblözetbe 
gyűjtővezetékek, onnan nyomóvezetékek viszik a szomszédos öblözetekből, és legvégén 2 
nyomóvezeték viszi a Pocosba a szennyvizet, de ehelyett 1 nyomóvezeték készült. A 
nyomóvezetéken a szállítás mennyiségét úgy oldották meg, hogy az 1-es aknába a Kert 
utcában a korábban eredetileg betett szivattyú kapacitást jelentős mértékben egyedileg 
odatervezett szivattyúval megnövelték. Lehet, hogy hosszabb távon párhuzamosan célszerűbb 
lenne nyomóvezetéket letenni. Ugyanakkor ha akkora hóolvadás lesz, mint az elmúlt évben, 
nem fogja a másik nyomóvezeték sem bírni a víz elfolyását. Csak besegíteni tudnak, hogy a 
csapadékvíz-rendszer jobban működjön az átemelővel, ami az esést növeli és az elektromos 
meghajtású átemelő a XXXIX-XXII-es csatornából leszippantja, és így meglesz a természetes 
áramlása a víznek. Erre a belterületet érintően nyert pályázat már van, a többi területen a 
Vízgazdálkodási Társulat pályázott. Ennek is van hatása, hogy a belterületről lefollyon a víz.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Hiányolja a vízvezeték 
rendszerben történő rendszeres mosatást. Korábban a vezetékek tisztításakor meghirdették 
meddig nem lesz víz. Most viszont évek óta nem történt tisztítás, mert nem jelezték, hogy 
elzárják a vizet. Korábban több napig tartott a tisztítás, és a tűzcsapok is megnyitásra kerültek.  
 
Pap Tibor – polgármester: Említést tesz arról, hogy a korábbi Vízművek Zrt. által készített 
beszámoló tartalmazta, hogy szivacslövedékes tisztítás elvégzésére alakították át több 
csomópontot, de még szükséges az átalakítás. Ez is benne van a tervben. 
Természetesen szükség van erre is, de úgy, hogy ellenőrizhető legyen, mert például egy-egy 
bekötő vezeték cserénél nagyon-nagy összegeket költenek el. Nem jól működik jelenleg, hogy 
utólag a Vízművek csak megküldi a jelentést kb. 3 hét elteltével arról, milyen vezetékeket 
cserélt ki vagy milyen javítást végeztek. Azonnal kellene jelezniük hol végeznek cserét, hogy 
munka közben lehessen ellenőrizni. A bekötővezeték cserét is az önkormányzattal fizettetik 
ki, pedig azt korábban a lakos megfizette, és a vagyont nem az önkormányzat vette át, hanem 
a Vízművek.  
Nem tudnak sajnos mit tenni, mert elfogadták a tulajdonosok többsége a konzorciumi 
szerződést. Vélemény lehet, de a szavazat számít. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: A legutóbbi testületi ülésen 
felvetődött a fejlesztési költségek díjba történő beépítése, vagy pedig más lehetőségek 
keresése a keret biztosítására. Kérdése, hogy történt-e benne előrelépés? 
 
Pap Tibor – polgármester: Még vizsgálják a lehetőségeket a fejlesztési költségkeret 
biztosítására. Döntött arról a testület, hogy a társulati úton történő forrásteremtés érdekében 
felmérés történjen a lakosok körében.  
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Ezzel az a gond, hogy előre lehet látni, a lakosok egy része nem fog fizetni. Volt olyan 
felvetés, hogy a kommunális adómértéket emeljék meg, így nem fizetnek ÁFA-t és nem is 
kerülne át a forrás a Vízművek Zrt-hez. Az önkormányzat számára viszont a kommunális adó 
emelés azért jelent hátrányt, mert nem kapnának akkora mértékű adó kiegészítést. 
Füzesgyarmaton eddig nem szerveződött társulat, most mégis azon az állásponton vannak, 
hogy megpróbálják a szervezést. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Arról tesz említést, hogy eddig 
a lakosság körében az ivóvíz kikötés nem volt jellemző, mostanában viszont már többször 
előfordult.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Úgy tudja, hogy ott köthetnek ki 
csak ivóvizet, ahol meghatározott méteren belül van közkifolyó. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, hogy mely szakaszon 
történik több meghibásodás az ivóvízvezeték rendszerben, ahol esetleg teljes csere történhet? 
 
Pap Tibor – polgármester: Vannak olyan szakaszok, ahol a PVC-ből készült (kékesszürke) 
vezeték van elhelyezve, ott fordul elő sok hasadás, illetve az acélcső gyengébb minőségű. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése, lehet-e egyezkedni a 
Vízművek Zrt-vel, hogy az önkormányzat vásárolja meg az anyagot a felújításhoz 
költségcsökkentés végett. 
 
Pap Tibor – polgármester: A gondot az jelenti, hogy a Vízművek köteles elvégezni a javítási 
munkát, de az önkormányzat is köteles kifizetni a mindenkori javítás költségét. Nem 
partnerek abban, hogy költségcsökkentő módszereket találjanak. Nem akarják megengedni, 
hogy a rekonstrukciós munkát más végezze el, csak a Vízművek Zrt. vagy a Kft-je végezheti 
azt el, nem bíznak meg csak saját magukban. Egyfajta monopolhelyzetet teremtettek. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása a tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki a Békés Megyei Vízművek Zrt. közszolgáltatás 
helyzetéről a vezetékes ivóvíz és csatornaszolgáltatás területén szóló tájékoztatóját 
elfogadásra javasolja a testületnek, kéri az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
10/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra a Békés Megyei 
Vízművek Zrt. beszámolóját a közszolgáltatás helyzetéről a vezetékes 
ivóvíz és csatornaszolgáltatás területén. 

 
(A beszámoló a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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3. napirend: Tájékoztató a települést érintő közút hálózat állapotáról és fejlesztési 
lehetőségeiről. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti a következő 
napirendi pontot, amely a települést érintő közúthálózat állapotáról és fejlesztési 
lehetőségeiről szóló tájékoztató. 
 
Pap Tibor – polgármester: Megjegyzi, hogy a Magyar Közút Kht. Békés Megyei 
Igazgatósága által készített tájékoztató a minősítések esetében még vissza sem tükrözi a 
valósan rossz állapotokat. Mindenki ismeri az utak állapotát, minden településre vezető út 
minősége a megyei átlag alatti. A beszámolóban próbálják megmagyarázni ennek okát. 
Ugyanakkor meg kell említeni, hogy milyen alacsony minőségű munkát végeztet a Kht., 
látható a kátyúzás minőségén is, hiszen látható a különbség az önkormányzat által végeztetett 
belterületi utakon, és amit a külterületen a Kht. Az útépítés terén is össze lehet hasonlítani a 
belterületi Szeghalmi utat, amely 2,1 km hosszú és 20 millió Ft-ért aszfaltoztatták le, és meg 
lehet nézni a Dévaványa-Gyomaendrőd közötti felújított útszakasz állapotát, amely 4,3 km és 
ez több mint 400 millió Ft-ba került. Pedig a Szeghalmi út igénybe van véve a 
kamionforgalom tekintetében az EJT Kft. és az olajosok által történő szállítások miatt. 
Tájékoztat arról is a polgármester, hogy még nem döntöttek a megyei fejlesztések 
tekintetében. A Kht. is inkább Békéscsaba és környékén tervezi a főbb utak javítását. Sajnos a 
politikától is függnek, látják a cserélődést a vezetőknél és a középvezetői szinten is. 
Igyekeznek az elvárásnak megfelelni. Korábban az is előfordult, hogy a Dévaványára vezető 
út felújítására le lett utalványozva az összeg, melyet a megyénél el akartak költeni más út 
felújítására. 
 
Csatári Lajos - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Említést tesz arról, hogy 
készítettek filmfelvételt a Dévaványa-Gyomaendrőd közötti út állapotáról. A testületi ülésen a 
Magyar Közút Kht. képviselőjének levetítenék. 
 
Pap Tibor – polgármester: Véleménye szerint elég lenne néhány percet levetíteni, bemutatva 
a legkritikusabb útszakaszokat, azt a szakaszt, melynek felújítását a Kht. üzemmérnöksége 
készített el. Beszámol arról a polgármester, hogy már 1996-ban felvetődött a térségi úthálózat 
fejlesztése is, de nem történt benne előrelépés. 2002-ben meg is ígérte az új miniszter jelölt a 
fejlesztést, de nem sikerült semmit felmutatnia. Az ecsegfalvai híd felújítását is megígérték 
akkor. Néhány éve történt meg a két kisebb szakasznak a felújítása a Dévaványa-
Gyomaendrőd közötti úton. Azt is megígérték, az útfejlesztésnél figyelembe veszik, hogy 
gyorsabban el tudjanak jutni a 4-es főútra és a 44-es útra is.  
Ennek ellenére a térség országgyűlési képviselőjének, a megyei elnöknek és a regionális 
fejlesztési tanács elnökének ismételt megkeresést írt, melyben kéri, hogy a Regionális 
Operatív Program keretében készülő akciótervbe a Dévaványa-Gyomaendrőd közötti 
útszakasz felújítása valósuljon meg, és ennek előmozdítására fogjanak össze. A Magyar 
Közút Kht. javasolja a felújítását, de kellene az összefogás is annak érdekében, hogy 
megvalósuljon. A tájékoztató levélben leírta, hogy a két szakasz felújítására fordított összeget 
értelmetlenül költötték el, mert nem lehet október-november hónapban aszfaltozási munkát 
végezni, nem szabad meghatározott hőmérséklet alatt aszfaltozást végezni.  
 
Csatári Lajos – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Említést tesz arról, hogy az 
ecsegfalvai híd állapota is kritikus. Nehogy baleset legyen belőle. Dévaványán az ipari park is 
úgy lenne életképes, ha a hídon a kamionokkal a szállítást megoldják. 
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Pap Tibor – polgármester: A híd állapotával kapcsolatban a Kht. csak annyit közölt, hogy 
kerüljenek körbe a nagyobb járművek. A Kht. hozzáállása a felújításokhoz ebből is látható. 
Tájékoztat arról is, hogy a társulási ülésen a közutak helyzetéről tartott beszámoló kapcsán 
több település is méltatlankodott az elviselhetetlen állapotokról. A körösújfalui polgármester 
azt is ki jelentette, hogy nem bánná a település, ha a külterületi út kezelése is a településhez 
kerülne. Kommunális adóba beszednék a felújításra a keretet. De nem engedik településnek, 
hogy felújítsák az utat, mert azok állami közutak. Véleménye szerint sokkal jobb volna, ha az 
utak felújítására szánt keretet leosztanák a településeknek. Korábban városi útkezelőség 
működött és a település határaiban lévő utak tisztességesen felújításra kerültek. Amennyiben a 
több mint 400 millió forintot átadták volna Dévaványának, sokkal több útszakaszt és nem 
ilyen minőségben készítettek volna el.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a tájékoztatóval kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, aki a Magyar Közút Kht. Békés Megyei Igazgatósága 
Dévaványa települést érintő közúti hálózat állapotáról és fejlesztési lehetőségeiről szóló 
tájékoztatóját elfogadásra javasolja a testületnek, kéri az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság 2 igen szavazattal, 1 tartózkodással, 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
11/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek elfogadásra a Magyar Közút 
Kht. Békés Megyei Igazgatósága Dévaványa települést érintő közúti 
hálózat állapotáról és fejlesztési lehetőségeiről szóló tájékoztatóját 

 
(A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
4. napirend: Bejelentések. 
 
 
Üzletek éjszakai nyitvatartási rendjéről szóló rendelet 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az üzletek 
éjszakai nyitvatartási rendjéről rendelettervezetet készített a jegyzőnő. Kéri a jegyzőnőt az 
ismertetésére. A rendelet megalkotásával kapcsolatban egyúttal aggályát fejezi ki, a fiatalok a 
szomszédos településre fognak átjárni szórakozni. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Említést tesz arról, hogy van olyan szülő, aki a korlátozás kapcsán 
úgy nyilatkozott, tartani fog attól, hogy a gyermekei átjárnak majd a szomszédos 
településekre, és vajon haza érnek-e. Így megnőhet a diszkó balesetek száma. 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Tudja, hogy este 10-11 órakor 
mennek fel a fiatalok hétvégén szórakozni, általában hajnal 3-4 óráig tart a diszkó. Nem tartja 
jónak, ha korlátozzák a nyitva tartást, mert a település külterületi útjainak állapota kritikus, 
ráadásul az alkohol hatására a közúti balesetek száma megugorhat. Mindegy hogy rendeletet 
alkot-e az önkormányzat, mert azt be is kell tartani. Ellenőrizni kell minden hétvégén. Ha nem 
ellenőrzik a rendőrök, nincs értelme a rendelet alkotásnak. Este 11 órakor mennek fel a 
fiatalok szórakozni, nem fognak hajnal 2 órakor hazamenni, vagy az utcán, a parkban 
maradnak kint, vagy átmennek a szomszédos településekre.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: A hétköznapokon történő nyitva 
tartás korlátozását támogatja akár 22 óráig, akár 23 óráig, mert a vendéglátó egységek 
szomszédságában lakóknak is szükségük van pihenésre. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Meglátása szerint amennyiben 
nem történik ellenőrzés, hiába korlátozzák majd a nyitva tartást.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Véleménye szerint elég egyszer 
ellenőrizni és bezáratni a vendéglátó helyet, utána be fogja tartani a nyitva tartási időt.  
 
Balogh Csilla – jegyző: Felhívja a figyelmet, hogy a vendéglátó üzletek által leadott jelentés 
szerint hétvégén hajnali 2 óránál tovább nincs nyitva egy üzlet sem. A gyakorlatban persze 
mégis nyitva van.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri, hogy javasoljanak 
időtartamokat a korlátozásra. 
A bizottság tagjai az alábbi szerint javasolják az üzletek nyitva tartásának időtartamát 
korlátozni: 
(1) A vendéglátó üzletek vasárnaptól csütörtökig 22.00 óra és hajnali 5.00 óra között nem 
tarthatnak nyitva. 
(2) Pénteken és szombaton a nyitva tartás legfeljebb másnap 02.00 óráig tart. 
(3) Zenés szórakozóhely üzletkörű üzlet 2.00 és 6.00 óra között nem tarthat nyitva. 
 
A rendelettervezetben több módosítást nem javasolnak. 
 
Az elnök kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a testületnek az elhangzott 
módosítással a rendelettervezetet elfogadásra. 
Kéri, aki a javaslattal egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
12/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek megalkotásra az üzletek 
éjszakai nyitva tartásának rendjéről szóló rendelettervezetet az alábbi 
módosítással: 
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A rendelettervezet 2. §-át az alábbiak szerint fogadja el a testület: 
 
(1) A vendéglátó üzletek vasárnaptól csütörtökig 22.00 óra és hajnali 5.00 
óra között nem tarthatnak nyitva. 
(2) Pénteken és szombaton a nyitva tartás legfeljebb másnap 02.00 óráig 
tart. 
(3) Zenés szórakozóhely üzletkörű üzlet 2.00 és 6.00 óra között nem tarthat 
nyitva. 

 
(Az üzletek éjszakai nyitva tartásának rendjéről szóló rendelettervezet a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
Az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítása 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az 
önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló rendelet módosítására tett a gazdálkodási 
irodavezető javaslatot. Az előterjesztésben leírt módosításokkal a költségvetési rendeleten 
átvezetésre került a módosítás. A javasolt előirányzat módosítás 197.164 e. Ft. Így a 
költségvetési rendelettervezet bevételi és kiadási előirányzatának főösszege 1,982.126 e. Ft-
ról 2.179.290 e. Ft-ra változik. 
Megkérdezi, hogy a költségvetési rendelet módosításával kapcsolatban van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs 
Kéri, aki a rendelet módosítással egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
13/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az önkormányzat 2008. 
évi költségvetéséről szóló 3/2008. (II. 29.) ör. rendeletének módosításáról 
szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa meg. 

 
 
(Az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló 3/2008. (II. 29.) ör. rendeletének 
módosításáról szóló rendelettervezet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Az önkormányzat 2009. évi költségvetés tervezetének megtárgyalása. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az 
önkormányzat 2009. évi költségvetés tervezetét is véleményeznie kell a bizottságnak. A 
gazdálkodási iroda elkészítette a rendelet tervezetet, valamint a bevételek és kiadások 
intézményenként és összesen bemutatásra kerültek. 
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Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a pénzügyi bizottság ülésén 
költségvetés tervezetet az előterjesztés szerint javasolják megalkotásra a bizottság tagjai. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi, hogy a 2009. évi 
költségvetéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nincs 
Kéri, aki a rendelet megalkotásával egyetért, és a 2009. évi költségvetést 1.877.225 e Ft. 
bevétellel-kiadással egyezően elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
14/2009. (II. 24.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az önkormányzat 2009. 
évi költségvetéséről szóló rendeletet a mellékelt tervezet szerint alkossa 
meg. 

 
(Az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről szóló rendelettervezet a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a Kántor-tanya 
bérbeadása milyen keretek között zajlott le, mennyibe kerül az önkormányzatnak a Kántor-
tanya jelenleg, illetve a bérletből mennyi bevétele származik az önkormányzatnak? 
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztatja az elnököt, hogy a Kántor-tanyára a 2009. évi 
költségvetésben nem terveztek kiadást. Ugyanakkor tudni kell, hogy a bérbeadásból nem 
származik akkora bevétel, mint amennyit a Szociális Földprogram keretében az 
önkormányzatnak biztosítania kell a szociális rászoruló családoknak. Kevesebb bérleti díjért 
tudták csak bérbe adni a Kántor-tanyát. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Tájékoztat arról, hogy a Kántor-tanya bérbeadásáról készül 
előterjesztés a testületi ülésre. Amennyiben a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság meg akarja 
tárgyalni, a következő testületi ülésre terjesztik elő az előterjesztést, és előtte a bizottság 
véleményezheti.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kéri, hogy a következő ülésre 
készüljön előterjesztés. Kéri, hogy a pontos kiadásokat és bevételeket is tartalmazza az 
előterjesztés. 
Megkérdezi, van-e még valakinek bejelentése? 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról 
szóló jogszabály alkalmazásáról szóló tájékoztatást is tárgyalja meg a bizottság. Fontosnak 
tartották, hogy külön tájékoztatás készüljön erről a jogszabályról, ugyanis érinti a 
civilszervezetek és a közalapítvány tevékenységét. 
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Pap Tibor – polgármester: Hozzászólásában kiemeli, hogy a civilszervezeteknek 
tevékenységükhöz az önkormányzati forrás elengedhetetlen, a jogszabályt pedig kötelező 
betartani. Ezért hívják fel még egyszer a figyelmet a jogszabályban leírtakra. A 
Sportegyesület már megtartotta a közgyűlését, személy szerint lemondott az elnöki 
tisztségéről, új elnököt választottak Váradi Károly személyében. A Sportegyesület ugyanis 
nem tud lemondani az önkormányzati támogatásról. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Valóban fontos, hogy 
tájékoztatás készült a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló jogszabály 
alkalmazásáról. A tájékoztatást tudomásul veszik. 
 
Megkérdezi, hogy a viharkár kapcsán a lakosokhoz juttatott cserepek kifizetése megtörtént-e, 
vannak-e elmaradások?  
 
Pap Tibor – polgármester: Megkérik a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő 
Bizottságot, hogy az elszámolást ellenőrizze le. Korábban készült már tájékoztatás a viharkár 
utáni pénzügyi elszámolásokról. A lakosok részéről a visszafizetések folyamatosan történnek.  
A téglagyár területén lévő színekről elvitt cserepek egy részéről nem tudják ki vette át, illetve 
a fóliák átvételét nem tudják bizonyítani. Az újonnan vásárolt cserepek elszámolásával nincs 
gond. Van, aki elismerte és bejött a hivatalba, jelezte mennyit vett át, de van akik nem 
jeleznek. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi, van-e még 
valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy bejelentés nem hangzik el.  
Megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1710 órakor bezárja. 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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